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Protokół Nr LXVIII/2018  

sesji Rady Miasta Ostrołęki  
z dnia 13 sierpnia 2018 roku 

 
 
Sesja odbyła się w dniu 13 sierpnia 2018 roku o godz. 16.00 w sali konferencyjnej Urzędu 
Miasta Ostrołęki, przy Placu Józefa Bema 1 (sala nr 9, parter).  
Radni nieobecni na sesji: Tadeusz Giers, Norbert Dawidczyk, Henryk Gut, Wojciech 
Zarzycki. 
 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.   
 
Na sesji w dniu 13 sierpnia 2018 roku podjęto następujące uchwały: 
Uchwała nr 512/LXVIII/2018 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 13 sierpnia 2018 roku w sprawie 
przystąpienia do realizacji projektu ,,Program Rozwoju Edukacji Przedszkolnej Miasta 
Ostrołęki" współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi 
Priorytetowej X Edukacja dla rozwoju regionu, Działanie 10.1 Kształcenie i rozwój dzieci i 
młodzieży Poddziałanie 10.1.4 Edukacja przedszkolna Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020, 
 
Uchwała nr 513/LXVIII/2018 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 13 sierpnia 2018 roku w sprawie 
przystąpienia do realizacji projektu ,,Ostrołęckie Szkoły Kompetencji" współfinansowanego                            
z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi Priorytetowej X Edukacja dla rozwoju 
regionu, Działanie 10.1 Kształcenie i rozwój dzieci i młodzieży Poddziałanie 10.1.1 Edukacja 
ogólna (w tym w szkołach zawodowych) Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020, 
 
Uchwała nr 514/LXVIII/2018 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 13 sierpnia 2018 roku w sprawie 
przystąpienia do  realizacji projektu ,,Akademia Rozwoju Kompetencji Kluczowych" 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi Priorytetowej X 
Edukacja dla rozwoju regionu, Działanie 10.1 Kształcenie i rozwój dzieci i młodzieży 
Poddziałanie 10.1.1 Edukacja ogólna (w tym w szkołach zawodowych) Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020, 
 
Uchwała nr 515/LXVIII/2018 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 13 sierpnia 2018 roku w sprawie 
przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
    
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski - otworzył LXVIII sesję Rady Miasta 
Ostrołęki. Przywitał Prezydenta Miasta Ostrołęki Janusza Kotowskiego, dyrektorów komórek 
organizacyjnych Urzędu Miasta i miejskich jednostek organizacyjnych, przewodniczących 
samorządów osiedlowych, w tym przewodniczącą nowego osiedla Leśniewo panią Czyżak 
oraz radnych miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – powiedział, że na podstawie listy 
obecności obecnych na 23 radnych, obecnych jest 18 radnych, obrady są prawomocne. 
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2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – na sekretarza obrad zaproponował 
radnego Macieja Kleczkowskiego  
Radny wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie kandydaturę 
radnego Macieja Kleczkowskiego na sekretarza obrad. 
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Sekretarzem obrad został wybrany radny Maciej Kleczkowski.   
 
3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zapytał czy są uwagi do porządku obrad 
sesji. 
Uwag nie było.  
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
realizacji projektu ,,Program Rozwoju Edukacji Przedszkolnej Miasta Ostrołęki" 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi 
Priorytetowej X Edukacja dla rozwoju regionu, Działanie 10.1 Kształcenie i rozwój 
dzieci i młodzieży Poddziałanie 10.1.4 Edukacja przedszkolna Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020, 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski: Najpierw jak zawsze bardzo dziękuje wszystkim za 
obecność. Poprosiłem o zwołanie rady w sprawie ważnej i pozytywnej. Myślę, że nawet, jeśli 
będziemy dyskutować, co jest na pewno bardzo potrzebne to nie będziemy się tutaj wspierać, 
bo dzięki dobrze przygotowanej, dobrze napisanej i uzasadnionym naszym wnioskom 
projektowym mamy szansę na kolejne bardzo poważne pieniądze pozyskania do miasta dla 
obszaru bardzo istotnego, ważnego i pewnie pierwszorzędnego dla działania naszego 
samorządu tzn. dla ostrołęckiej oświaty. Trzy pierwsze projekty, które wysokiej radzie 
przedstawimy właśnie dotyczą podobnych zagadnień pozyskania środków, poważnych 
środków na naszą samorządową oświatę i do tego właściwie te środki pokrywają wszystkie 
zadania. Wkład własny miasta polega na tym, że w naszych placówkach będą te zadania 
realizowane stąd w sensie ścisłym z budżetu miasta nie wykładamy pieniędzy tylko nasz 
wkład własny, oczywiście procentowo niewielki wobec tego, co otrzymamy a do tego jeszcze 
możemy tan wkład własny zapewnić przez realizację projektu  w naszych placówkach, przez 
udostępnienie sal itd. To bardzo w moim przekonaniu korzystna sytuacja gdzie wiele 
milionów do miasta spłynie a my sami nie musimy jakimiś szczególnymi środkami nowymi 
tutaj operować tylko możemy udostępnić w sposób oczywisty nasze jednostki. Po podjęciu 
tych uchwał będziemy już mogli spisać umowy.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Waldemar Popielarz: Chciałem zapytać o szczegóły tych projektów. Jakie są przede 
wszystkim wpisane w tym projekcie efekty, które będą uzyskane, ponieważ te trzy projekty 
dostaną dofinansowanie prawie 8 mln zł, dlatego warto by było tu wspomnieć, jakie będą 
efekty, co skorzystają na tym uczniowie a co nauczyciele. Jakieś szkolenia dla nauczycieli 
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chyba w tym projekcie są przewidziane. To jest moje jedno pytanie.  Drugie to, jaka jest rola 
partnera w tym projekcie, bo z tego, co można wywnioskować to miasto Ostrołęka jest 
liderem tego projektu a partnerem jest firma Gamma. Jaki udział jest tego partnera, za co 
będzie odpowiedzialny i jaką będzie pełnił rolę w tym projekcie. Jeszcze pytanie, w których 
szkołach będzie realizowany ten projekt. Jakim kluczem były wybierane te szkoły, bo wiem, 
że nie będą to wszystkie szkoły ostrołęckie. 
Dyrektor Wydziału O światy Mirosław Rosak: Chciałbym tak troszeczkę usystematyzować 
te odpowiedzi, o które pan radny pyta. Otóż pierwszy projekt dotyczy edukacji przedszkolnej 
i jest adresowany wyłącznie do przedszkoli miejskich. Te przedszkola były 
wyselekcjonowane w oparciu o założenia projektu. Projekty te dotyczą Przedszkola 
Miejskiego nr 5, 7, 8, 16 i 18. Proszę zwrócić uwagę, że już w samej numeracji przedszkoli 
zawarte są wszystkie te placówki, które prowadzą oddziały integracyjne wiec gdzie pomoc 
uzyskują dzieci ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. To było głównym założeniem 
projektu, aby właśnie wsparcie finansowe takim przedszkolom udzielić. Drugim założeniem 
tego projektu było utworzenie nowych miejsc w przedszkolach samorządowych jak 7, 8 oraz 
18, które takich oddziałów nie prowadzą. W takim oto kształcie projekt został zaopiniowany 
pozytywnie i uzyskał dofinansowanie, że Przedszkolu Miejskim nr 7 oraz 8 będziemy mogli 
stworzyć po jednym oddziale 20 osobowym, czyli łącznie 40 miejsc a w Przedszkolu nr 18 
będziemy mogli stworzyć dwa odziały 25 osobowe, co łącznie da nam w Ostrołęce 90 
nowych miejsc dla przedszkolaków. Jeśli chodzi o partnera firmę Gamma to formuła 
partnerstwa w tego typu projektach daje różne możliwości. Jedną z nich jest ogłoszenie 
zapytania publicznego, otwartego na realizację wspólnego projektu. Oczywiście miasto jest 
liderem. Jeśli chodzi o firmę Gamma to jest to firma, która wielokrotnie współpracowała z 
miastem w Ostrołęka i oczywiście miasto Ostrołęka ogłaszając taki konkurs otwarty na 
wyłonienie partnera w projekcie kierowało się zasadami, które określone były w założeniach 
projektu. Jedyną firmą, która zgłosiła się do napisania tego projektu i przygotowania w 
całości wniosku w kooperacji z miastem Ostrołęka była firma Gamma. Innych oferentów w 
tym zakresie nie było. Była to całkowicie bezpłatna usługa a firma Gamma będzie instytucją 
zarządzającą tym projektem a więc tak naprawdę w założeniach finansowych projektu 
znajdują się pieniądze żeby koszty strony partnera pokryć. Jeśli chodzi o to, co z tego będzie 
to już wspominałem, 90 nowych miejsc w przedszkolach, to jest podstawowa kwestia. Ja 
tylko dodam, że z analiz, które prowadzę od kilku lat wynika, że miej więcej taka liczba 
dzieci nie otrzymuje miejsc w przedszkolach miejskich a wiec teoretycznie wydawałoby się, 
że stworzenie tych 90 miejsc daje szansę na całkowite zaspokojenie potrzeb rodziców. Czy 
tak będzie w przyszłości oczywiście to jest jakiś znak zapytania, ale póki, co tak jest. W tym 
roku wszystkie dzieci otrzymały miejsca w przedszkolach, może, dlatego bo były pewne 
przesunięcia w rocznikach, ale dodatkowych 90 miejsc nie zaszkodzi. Kolejny efekt tego 
projektu to ogromna ilość pieniędzy adresowana przede wszystkim do trzech przedszkoli, 
które przeznaczone zostaną na pomoc psychologiczno-pedagogiczną dla dzieci. To bardzo 
ważne z punktu widzenia każdego samorządu w tym naszego, aby takie pieniądze znalazły się 
w strukturze budżetu. Wreszcie szeroko rozumiane doskonalenie zawodowe dla nauczycieli w 
tym finansowanie studiów podyplomowych z zakresu różnych form doskonalenia 
zawodowego. A wiec tak naprawdę 5 przedszkoli skorzysta z tego wymiernie, z czego dwa 
przedszkola prowadzące oddziały integracyjne w zakresie pomocy psychologiczno-
pedagogicznej. Ciekawostką w tym projekcie jest również, w tym szczególnie, bo we 
wszystkich tych trzech projektach, o których dzisiaj będzie dyskusja nie ma wkładu 
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finansowego miasta a tutaj jest ten wkład finansowy, ale ten wkład finansowy to są tak 
naprawdę dochody własne przedszkoli a więc dochody własne samorządu, które zawarte są w 
opłatach tzw. przez rodziców na wyżywienie. Jeżeli chodzi o projekt przedszkolny to tyle w 
skrócie charakterystyki.  
Radny Łukasz Kulik : Z tego, co zrozumieliśmy to przede wszystkim z tych pieniędzy 
będziemy mogli utworzyć dodatkowe oddziały przedszkolne i chciałem zapytać np. w 
Przedszkolu nr 7 czy to będzie polegało na rozbudowie budynku. Zastanawiam się jak to 
będzie po prostu funkcjonować, bo wiem, że ostrołęckie przedszkola i tak są generalnie 
obciążone i teraz nie wiem czy to będzie tak, że pojawią się jakieś nowe sale, żeby mógł nam 
pan odpowiedzieć np., co w zakresie inwestycji konkretnie będzie np. w Przedszkolu nr 7, 
chociaż tak z grubsza. Druga rzecz, mówi pan też o pomocy psychologiczno-pedagogicznej, 
to jest ta pomoc, która będzie świadczona dla uczniów, czy to też jest w tym projekcie i czy to 
dotyczy tylko pomocy psychologiczno-pedagogicznej czy czegoś jeszcze. Trzecia rzecz, 
mówi pan o pieniądzach, które będą przeznaczane na studia nauczycieli. Czy mógłby nam pan 
powiedzieć z tego konkretnego projektu, z tych 3 mln zł miej więcej ile na nauczyciele, ile na 
inwestycje a ile na te np. zajęcia dodatkowe. Ja mam do pana pytanie jeszcze, czy to już z 
projektu wynika np., że te zajęcia np. z pomocy psychologiczno-pedagogicznej to będą 
prowadzone przez np. nauczycieli ostrołęckich przedszkoli, którzy będą otrzymywać 
dodatkowe wynagrodzenia za usługi, które będą świadczyć, czy to będzie prywatna firma.  
Dyrektor Wydziału O światy Mirosław Rosak: Jeśli chodzi o tworzenie nowych miejsc w 
przedszkolach to Przedszkole Miejskie nr 7 w szczycie budynku ma dodatkowe 
pomieszczenia, które zostaną zaadoptowane dla potrzeb 20-osobowego oddziału 
przedszkolnego. Taka sama sytuacja ma miejsce w Przedszkolu Miejskim nr, 8 czyli 
adaptacja na 20 osób takiego mieszkania, które tam było, przebudowa trochę tego mieszkania 
dla potrzeb oddziału przedszkolnego. Wreszcie nadbudowa Przedszkola Miejskiego nr 18 z 
wymianą dachu i tam stworzenie dwóch 25 osobowych oddziałów. Jeśli chodzi o kwestie 
pieniędzy, które są przeznaczone na pomoc psychologiczno-pedagogiczną w tym projekcie to 
struktura budżetu projektu jest określona we wniosku i została stworzona w oparciu o 
konkretne zapotrzebowanie dyrektorów, którzy wypełniali odpowiednie ankiety i zgłaszali 
swoje zapotrzebowanie dla potrzeb wniosku projektowego. Pomoc logopedyczna to również 
pomoc psychologiczno-pedagogiczna wiec jest zawarta w tymże wniosku i na pewno będzie 
realizowana. Jeśli chodzi o kwestię, kto będzie te zajęcia realizował to zapewniam pana, że 
wzorem innych projektów, które były realizowane w latach poprzednich także w tym 
przypadku kierowane będą oferty przede wszystkim dla nauczycieli ostrołęckich placówek 
oświatowych. Nie pamiętam dokładnie ile procent z budżetu przeznaczone jest na 
doskonalenie zawodowe, czyli konkretnie …? na podstawie studiów podyplomowych, ale 
dyrektorzy zgłaszali konkretne zapotrzebowanie. Jeśli pan sobie życzy zrobię to bądź 
pisemnie bądź na następnej sesji.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do realizacji projektu ,,Program Rozwoju 
Edukacji Przedszkolnej Miasta Ostrołęki" współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach Osi Priorytetowej X Edukacja dla rozwoju regionu, Działanie 10.1 
Kształcenie i rozwój dzieci i młodzieży Poddziałanie 10.1.4 Edukacja przedszkolna 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020, 
Głosowanie 
Za  - 19 
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Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do 
realizacji projektu ,,Ostroł ęckie Szkoły Kompetencji" współfinansowanego                            
z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi Priorytetowej X Edukacja dla 
rozwoju regionu, Działanie 10.1 Kształcenie i rozwój dzieci i młodzieży Poddziałanie 
10.1.1 Edukacja ogólna (w tym w szkołach zawodowych) Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020, 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski: To kolejny podobny projekt, który swoim zakresem 
obejmuje inną grupę docelową, ale i tutaj mamy szansę na pozyskanie bardzo poważnych 
środków zewnętrznych również przeznaczonych na oczywiście ostrołęcką samorządową 
edukację, oświatę i do tego znów w tym samym systemie tzn. dużo zewnętrznego grosza i 
nasz wkład przez to, co dysponujemy, na co dzień, ale nie przez jakieś sprawy gotówkowe. 
Stąd wydaje mi się, że i to bardzo ciekawy projekt. Szczegóły prosiłbym o udzielenie głosu 
panu dyrektorowi. 
Dyrektor Wydziału O światy Mirosław Rosak: To kolejny projekt, który będzie 
finansowany z Europejskiego Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego. Co ciekawe te projekty będą bardzo intensywne, bo ich realizacja zaczyna 
się już 1 września. Jeśli chodzi o ostrołęckie szkoły kompetencji, projekt adresowany jest 
przede wszystkim do szkół podstawowych. W nowych podstawach programowych pojawiły 
się potrzeby budowania pracowni kształcenia ogólnego. W związku z tym każdy samorząd 
jest zobowiązany do stworzenia zwłaszcza w klasach siódmych i ósmych przede wszystkim 
takich właśnie pracowni. Więc ten projekt obejmie doposażenie 20 pracowni we wszystkich 
szkołach podstawowych w tym w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym. To będą 
pracownie matematyczne, informatyczne, przyrodnicze, chemiczne, geograficzne a więc które 
są w tym kształceniu ogólnym i nie tylko w narzędzia komputerowe, ale również w 
wszelkiego rodzaju pomoce gdzie będzie możliwe zakup pomocy dla potrzeb prowadzenia 
doświadczeń chemicznych czy też fizycznych. Drugim komponentem tego projektu będzie 
oczywiście doskonalenie zawodowe w podobnej formule jak przy przedszkolach a więc 
również finansowanie dokształcania na studiach podyplomowych. Trzecia ważna kwestia 
tego projektu to przeznaczenie dość dużej kwoty finansowania na zajęcia dla dzieci, które 
potrzebują dodatkowych zajęć bądź też dzieci uzdolnionych. Miejmy nadzieję, że to 
podniesie, jakość kształcenia i zaspokoi przede wszystkim oczekiwania rodziców, bo rodzice 
często pytają, dlaczego nie ma dodatkowych zajęć czy jest zbyt mało. W tej sytuacji 
będziemy mogli zorganizować zajęcia z języka angielskiego czy matematyki czy innych 
przedmiotów dla dzieci potrzebujących. Zajęcia pozalekcyjne z programowania, robotyki, 
kursy kompetencji informatycznych. Jak w poprzednim przypadku stroną projektu, partnerem 
jest firma Gamma wyłoniona w takim samym procesie, procedurze jak w poprzednim 
projekcie, jeśli chodzi o wychowanie przedszkolne. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do realizacji projektu ,,Ostrołęckie Szkoły 
Kompetencji" współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi 
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Priorytetowej X Edukacja dla rozwoju regionu, Działanie 10.1 Kształcenie i rozwój dzieci i 
młodzieży Poddziałanie 10.1.1 Edukacja ogólna (w tym w szkołach zawodowych) 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020, 
Głosowanie 
Za  - 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do  
realizacji projektu ,,Akademia Rozwoju Kompetencji Kluczowych" 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi 
Priorytetowej X Edukacja dla rozwoju regionu, Działanie 10.1 Kształcenie i rozwój 
dzieci i młodzieży Poddziałanie 10.1.1 Edukacja ogólna (w tym w szkołach zawodowych) 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020, 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski: To jest trzeci finansowo najmniejszy z tych trzech 
projektów, ale i tak bardzo ciekawy, bo wartość dofinansowania ponad 1.800.000. Nasz 
wkład własny tak jak poprzednio w formie niefinansowej. Szansa na kolejne dobre działania 
w naszej oświacie.  
Dyrektor Wydziału O światy Mirosław Rosak: Analogicznie do poprzedniego projektu ten 
adresowany jest liceów ogólnokształcących przede wszystkim. Pan prezydent wspomniał, że 
kwota jest niższa niż w poprzednich przypadkach, rzeczywiście tak jest, ale chciałbym też 
zwrócić uwagę, że ten projekt adresowany jest tylko do 4 szkół a więc tak naprawdę I, II, III 
oraz V Liceum Ogólnokształcące, które funkcjonuje w strukturach Zespołu Szkół 
Zawodowych nr 3 uzyskają bardzo znaczące dofinansowanie, jeśli chodzi o kwestie 
budowania właśnie pracowni kształcenia ogólnego na podobnych zasadach, które opisane 
były w projekcie poprzednim przeznaczonym dla szkół podstawowych. Kolejnym obszarem 
tego projektu będzie kształcenie zawodowe nauczycieli, otóż przewiduje się również 
tworzenie tzw. wewnętrznej struktury sieciowo-usługowej w szkołach. Oznacza to, że 
młodzież w ramach dodatkowych zajęć, dodatkowych działalności będzie mogła tak jakby 
pozyskiwać fundusze dla potrzeb szkoły sprzedając pewne produkty, jeszcze dokładnie nie 
stwierdziliśmy, co to może być, ale myślę, że będziemy się koncentrowali się przede 
wszystkim na zdrowej żywności przeznaczonej dla uczniów żeby nie kupowali chipsów albo 
coca-coli, tylko byśmy tworzyli być może w I lub II liceum sklepiki szkolne, które by 
sprzedawały w ramach tego projektu pewne produkty. Jeśli chodzi o pozostałe działania, czyli 
znowu zajęcia wyrównawcze, zajęcia dla tej młodzieży najbardziej zdolnej. Myślę, że ta 
łączna kwota dofinansowania w obydwu obiektach kształcenia ogólnego, która wynosi ponad 
5 mln zł w znacznym stopniu zaspokoi oczekiwania nie tylko państwa dyrektorów także 
nauczycieli jak i rodziców. Projekt był przygotowany na analogicznych zasadach z firmą 
Gamma, która jest partnerem miasta Ostrołęki przy realizacji tego projektu. Okres realizacji 
bardzo podobny 1 września tego do 2020 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Adam Kurpiewski: Ja mam takie pytanie czy już jest znany procent zysków firmy 
Gamma od tych projektów. Jaka to jest skala ich udziałów.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski: Wspominaliśmy już o tym, że miasto nie wypłaca 
żadnej prowizji czy czegoś w tym stylu firmie Gamma. Firma zgłosiła się do realizacji 
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projektu i już w ramach środków zewnętrznych uzyskuje wynagrodzenie. Ja z pamięci nie 
jestem w stanie powiedzieć.  
Dyrektor Wydziału O światy Mirosław Rosak: W strukturach finansowych projektu w 
założeniach jest przewidziane wynagrodzenie dla koordynatora tego projektu ze strony firmy 
Gamma. Jeśli pan radny sobie życzy to dokładnie wielkość tego finansowania, tego 
wynagrodzenia określę, bo nie pamiętam, odpowiem słownie bądź pisemnie.  
Radny Wiesław Szczubełek: W mojej ocenie to jest niebagatelna sprawa. Kupę czasu jestem 
samorządowcem w tym mieście i jakoś nie przypominam sobie takiego bogatego spotkania 
samorządu naszego, jakie mamy dzisiaj. Otóż ja to czytam, interpretuje w ten sposób. 
Krzyczymy od wielu lat, że oświata nas kosztuje, ale jak się okazuje oświata nie śpi, oświata 
jest kreatywna i co najważniejsze oświat jest skuteczna. Chciałbym w tym monecie 
pogratulować panu prezydentowi i wszystkim innym osobom odpowiedzialnym za te 
projekty, panu dyrektorowi Mirosławowi Rosakowi. Zawsze to było mówione, ale ja jakoś 
chcę to podkreślić. Okazuje się, że w tych trzech projektach, dzięki tym trzem projektom 
uzyskujemy dla oświaty naprawdę kupę fajnych spraw. Pieniądze, pieniądze wymierne 
bardziej lub mniej na rozbudowę infrastruktury naszej oświatowej, wyposażenie naszych sal, 
pracowni naukowych, powiększenie kubatury, powiększenie infrastruktury oświatowej, 
większa ilość dzieci w przedszkolach, szkolenie nauczycieli. I co się okazuje, okazuje się, że 
tak naprawdę bez wkładu własnego. Tym naszym wkładem własnym no to, co jest, to, co już 
posiadamy. Naszych pieniędzy budżetowych nie angażujemy. Także naprawdę ja bynajmniej 
odczytuję to za naprawdę wielką, wspaniałą perełkę, nazwałbym to nawet mianem sukcesu. 
Gratuluję panie prezydencie - stwierdził. 
Radny Adam Kurpiewski:  Ja myślę, że tu ogromne podziękowania należą się Unii 
Europejskiej, bo przypominam, że to dzięki jej programowi tak naprawdę dostaniemy to 
dofinansowanie. Drugie kolejne podziękowanie należy się województwu mazowieckiemu, 
które ogłosiło nabór na takie projekty, a trzecie podziękowanie należy się firmie prywatnej, 
która potrafiła napisać skuteczny wniosek i dzięki temu wszystkiemu miasto Ostrołęka nasi 
mieszkańcy, uczniowie i nauczyciele zyskają tak duże środki.  
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Unia nam bardzo pomaga, jestem jak najbardziej za taką 
współpracą, ale ileś lat w tej Unii jesteśmy i nie przypominam sobie, żeby kiedyś nam ta Unia 
tak dawała. Sama z siebie nie daje. Być może z tego miejsca nie wypada, bo to mój osobisty 
małżonek, ale wiele pracy włożył ze swoim wydziałem, żeby te pieniążki pozyskać. Także 
bardzo dziękujemy. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przystąpienia do  realizacji projektu ,,Akademia Rozwoju 
Kompetencji Kluczowych" współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w 
ramach Osi Priorytetowej X Edukacja dla rozwoju regionu, Działanie 10.1 Kształcenie i 
rozwój dzieci i młodzieży Poddziałanie 10.1.1 Edukacja ogólna (w tym w szkołach 
zawodowych) Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 
2014-2020, 
Głosowanie 
Za  - 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia projektu 
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski: To ktoś by powiedział zwykła formalność, ale 
postanowiliśmy poprosić wysoką radę żeby i ten projekt w ramach tej nieplanowanej 
wcześniej sesji, żeby wysoka rada rozpatrzyła. Takie regulaminy należy wysokiej radzie 
przedstawić. Nasza miejska spółka dobrze zarządzana taki regulamin przygotowała a my 
prosimy wysoką radę o podjęcie stosownej uchwały. Żadnych taryf nie zmieniamy ani 
żadnych warunków współpracy jedynie wypełniamy konieczność formalną i wysokiej radzie 
taki projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków przedstawiamy.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Maciej Kleczkowski: W § 2 pkt. 2 regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków mamy wymagania jakościowe i tu jest w sumie 13 podpunktów. Mam pytanie  czy na 
chwilę obecną ostrołęcka woda spełnia te wszystkie 13 podpunktów. I jeżeli chodzi o 
podpunkt 1 i o barwę, ja w ostatnim okresie czasu otrzymałem informację, że woda w 
niektórych miejscach w Ostrołęce jest zielona. Co prawda powróciło to już do normy i 
obecnie jest już normalny kolor. Czy takie sygnały docierały do OPWiKu w ostatnich dwóch 
tygodniach o zielonej wodzie i co było tego przyczyną.  
Radny Adam Kurpiewski: Mnie zainteresował pkt 3 odnośnie ilości minimalnej 1 m3 wody 
i 1 m3 ścieków, jako wartość minimalna. Czy to nie będzie tak, że teraz będzie trzeba zapłacić 
niezależnie od zużycia poniżej 1 m3 albo żadnego zużycia, to i tak będzie wprowadzona ta 
opłata minimalna od wielkości 1 m3. 
Wiceprezes OPWiK Andrzej Grzyb: Jeżeli chodzi o pierwsze pytanie dotyczące 
parametrów wody to w § 2 mamy podane parametry, jakim powinna odpowiadać woda, 
wartości dopuszczalne. Czy w ciągu ostatnich dwóch tygodni były jakieś sygnały. Był sygnał 
z ulicy Wiejskiej odnośnie, jakości wody, właściwie to było zgłoszenie do Państwowego 
Inspektora Sanitarnego. Państwowy Inspektor Sanitarny pobrał próbę wody i nie stwierdził 
odchyleń od wartości dopuszczalnych. Natomiast, jeżeli chodzi o zabarwienie wody to różne 
mogą być przyczyny, może być to też prace prowadzone na instalacji wewnętrznej. Co do 
opłaty minimalnej to zawarcie umowy następuje z osobą, która złożyła pisemnie wniosek, 
natomiast podstawą do obciążenia jest wskazanie wodomierza.  
Radny Maciej Kleczkowski: Czy na chwilę obecną woda spełnia te 13 podpunktów 
zawartych w § 2 pkt 2. 
Wiceprezes OPWiK Andrzej Grzyb: Woda w Ostrołęce spełnia parametry wody 
przeznaczonej do spożycia, czyli te wartości dopuszczalne, które są zapisane w § 2. 
Radny Adam Kurpiewski: W którejś części regulaminu czytałem o abonamencie, czyli tej 
stałej wartości opłaty, chciałbym się dowiedzieć, jaka ona jest, bo mamy zaznaczone, że 
niezależnie od zużycia ta wartość stała będzie pobierana. Jeżeli teraz zawierając taką umowę 
wraz z tymi wyszczególnionymi parametrami któryś parametr będzie odbiegał od normy to 
formą odszkodowania jest obniżenie opłaty. Jakie konsekwencje teraz tej umowy będą w 
ramach reklamacji przez klienta dopuszczalne.  
Wiceprezes OPWiK Andrzej Grzyb: Jeżeli chodzi o abonament to nie mamy w taryfie 
ustalonego abonamentu, mamy tylko za m3 wody i ścieków. Na dzień dzisiejszy spółka 
abonamentu nie wprowadziła. Zapisy w umowie dotyczące reklamacji w części § 21 tam jest 
opisane, w jaki sposób składać reklamacje. Jakość wody może też być przyczyną do złożenia 
reklamacji.  
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Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków, 
Głosowanie 
Za  - 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
8. Informacja o złożonych interpelacjach i odpowiedziach udzielonych przez Prezydenta 
Miasta. 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Wiesław Szczubełek - poinformował o interpelacjach i 
odpowiedziach udzielonych przez Prezydenta Miasta Ostrołęki.  
 
9. Oświadczenia radnych. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zapytał czy ktoś z radnych chciałby coś 
oświadczyć.  
Oświadczeń radnych nie było. 
 
10. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – zaprosił na obchody Święta Wojska Polskiego w dniu 
15 sierpnia 2018 roku. 
Radny Maciej Kleczkowski – zapytał o stary basen odnośnie dzierżawy budynku. Wielu 
mieszkańców dopytuje się, bo wybite są szyby, tynk odpada, nie ma elementów metalowych 
elewacji, chluby to miastu nie przynosi.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski: Wielokrotnie wystawiliśmy ten obiekt na sprzedaż i 
nie było zainteresowanych. Wreszcie pojawił się dzierżawca, podpisaliśmy umowę. Niestety 
strona dzierżawiąca okazała się stroną nieuczciwą, niepoważną. Jesteśmy w tej chwili w 
sporze sądowym, bo nie chcemy obiektu, nawet nie próbujemy udostępnić komukolwiek 
innemu nawet gdyby chciał, ponieważ dzierżawca, nieuczciwy dzierżawca nie rozliczył się z 
miastem. W umowie było jasno zawarte, że jeśli by nawet umowa została rozwiązana to 
dzierżawca musi oddać obiekt w stanie zastanym. Ponieważ nie zgłasza się mimo wielu 
monitów jedynie na drodze sądowej możemy dochodzić praw miasta. Przykre to, że tak się 
stało, ale tutaj dopełniliśmy wszelkich możliwych odpowiedzialności, ale niestety tak bywa, 
że strona, która podpisuje umowę, która przyjeżdża i przedstawia wszystkie dane personalne 
okazuje się stroną nieuczciwą. Jak wspominałem ów dzierżawca, można tak powiedzieć, 
oszukał miasto, oszukał swoich podwykonawców, przedstawiał plany i nam i prasie a okazał 
się jednak nieuczciwym człowiekiem i w tej chwili zostaje tylko droga sądowa. Będziemy 
bardzo zdecydowanie egzekwować wszystko, co można.  
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – podziękował radnym za przybycie na 
dzisiejszą sesję oraz przewodniczącym rad osiedli, którzy organizowali Festyn Rodzinny Cud 
nad Narwią.  
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11. Zakończenie obrad LXVIII sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Jerzy Grabowski – zakończył obrady LXVIII sesji Rady 
Miasta Ostrołęki. Sesja trwała od 16.00 do 17.00.  
 
Protokołował:                                                                           Przewodniczył: 
Grzegorz Ciecierski                                                        
                                                                                         Przewodniczący Rady Miasta                
                                                                                                         Ostrołęki  
 
                                                                                                 Jerzy Grabowski                                                                       
 


